



Canada is a leading flaxseed grower and exporter. High in omega-3 fatty acid and fibre, flaxseed is gaining popularity as a health food. Flaxseed is used to make linseed oil, and the plant fibre is used in many inedible consumer products.

In January 2014, Health Canada approved a health claim for whole flaxseed. Health Canada concluded that scientific evidence exists to support a claim that ground whole flaxseed is linked to lowering blood cholesterol.

Agriculture and Agri-Food Canada's research identifies and supports new opportunities for food and non-food uses.



NON-FOOD PRODUCTS CONTAINING FLAXSEED

- Paints
- Fibreboards
- Linoleum flooring
- Concrete
- Car door panels
- Plant pots
- Animal feed



2014 FACTS AND STATS

- Flaxseed exports: \$457 million
- Farm cash receipts: \$324.9 million
- Seeded area in Canada: 1.55 million acres
- Key growing areas: Saskatchewan, Alberta and Manitoba
- Top importers: China, United States and the European Union

Sources: Canadian Grain Commission • Flax Council of Canada • Industry Canada • Statistics Canada



Agriculture and
Agri-Food Canada

Agriculture et
Agroalimentaire Canada

Canada



Le Canada figure parmi les principaux producteurs et exportateurs de lin. Ayant une teneur élevée en acides gras essentiels oméga-3 et en fibres, le lin est de plus en plus apprécié en tant qu'aliment sain. Le lin est utilisé dans la préparation de l'huile de lin et les fibres alimentaires servent à la fabrication de nombreux produits de consommation non comestibles. En janvier 2014, Santé Canada a approuvé une allégation santé qui concernait les graines de lin entières. Santé Canada a conclu à l'existence de preuves scientifiques soutenant une allégation au sujet des graines de lin entières moulues et de l'abaissement du cholestérol sanguin.

Les recherches menées par Agriculture et Agroalimentaire Canada proposent et font valoir de nouvelles possibilités en ce qui a trait aux utilisations alimentaires et non alimentaires.



PRODUITS NON ALIMENTAIRES CONTENANT DU LIN

- Peinture
- Panneaux de fibres
- Revêtement de sol en linoléum
- Béton
- Panneaux de portière de voiture
- Pots de fleurs
- Aliments pour animaux



FAITS ET STATISTIQUES 2014

- Exportations de lin : 457 millions de dollars
- Recettes monétaires agricoles : 324,9 millions de dollars
- Superficie enssemencée au Canada : 1,55 million d'acres
- Principales régions productrices : Saskatchewan, Alberta et Manitoba
- Principaux importateurs : Chine, États-Unis et pays de l'Union européenne

No AAC 12445B

Sources : Commission canadienne des grains • Flax Council of Canada • Industrie Canada • Statistique Canada



Agriculture et
Agroalimentaire Canada

Agriculture and
Agri-Food Canada

Canada